
1 

 

Protokół nr X/25  
z X Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego, która odbyła się w dniu 20 marca 2025 roku 

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 
PUNKT 1.  
Otwarcie Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska otworzyła obrady 
o godzinie 1310 i powitała przybyłych gości. Lista obecnych na sesji jest zał. nr 1 do protokołu. 

 
PUNKT 2.  
Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska stwierdziła, że 
w posiedzeniu uczestniczy 16 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności Radnych jest zał. nr 2 
do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że 
przebieg obrad jest rejestrowany w zapisie dźwiękowym i wizyjnym oraz prowadzona jest 
transmisja na żywo. W związku z nagrywaniem i transmitowaniem on-line przebiegu obrad 
sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego poinformowała, że przed wejściem do sali obrad 
wyłożona jest klauzula informacyjna w zakresie przepisów rozporządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 
swobodnego przepływu takich danych. Poinformowała również, że udział w sesji i zgłoszenie 
się do głosu podczas sesji jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie 
i upublicznienie danych osobowych w postaci: imienia, nazwiska, nazwy reprezentowanej 
organizacji, adresu mailowego i /lub numeru telefonu, wizerunku i treści wypowiedzi na 
podstawie przepisów prawa w celu udokumentowania przebiegu obrad sesji. 
 

PUNKT 3.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Radni otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
5. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie wraz 

z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 
Żyrardowskiego za 2024 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Żyrardowie za 2024 
rok. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie określenia zadań 
i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 
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zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich 
realizacji w 2025 roku. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 
skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 
skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi. 
11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania  
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego  
na rok 2025. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetu. 

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości. 

17. Informacja o pracy Zarządu. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zwróciła się z wnioskiem 
o zdjęcie z porządku obrad punktu 5. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej 
Policji w Żyrardowie wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na 
terenie Powiatu Żyrardowskiego za 2024 rok. Wyjaśniła, że Komendant Policji z przyczyn 
służbowych nie może uczestniczyć w dzisiejszym posiedzeniu i zaproponowała, by 
sprawozdanie to wprowadzić na następną sesję. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
wniosek o zmianę porządku obrad. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) przyjęła wniosek 
o zmianę porządku obrad. 
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Zmieniony porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Żyrardowie za 2024 

rok. 
6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie określenia zadań 

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 
zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich 
realizacji w 2025 roku. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 
skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 
skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi. 
10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania  
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego  
na rok 2025. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetu. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości. 

16. Informacja o pracy Zarządu. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
porządek obrad po zmianach. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 
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3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) przyjęła porządek obrad 
po zmianach. 
 
PUNKT 4.  
Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska powiedziała, że do 
protokołu została zgłoszona uwaga przez Wiceprzewodniczącego Wojciecha Szustakiewicza, 
która została już wprowadzona i przekazana radnym. Zapytała, czy Radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.  
 
W związku z brakiem uwag Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Jacek Czubak, 
Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof 
Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 
„wstrzymuję się” (Krzysztof Dziwisz), 3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, 
Bożena Moskal) przyjęła protokół z IX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego z wprowadzoną 
poprawką. 
 
PUNKT 5.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Żyrardowie za 2024 rok. 
 
Starosta Andrzej Wilk przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku w Żyrardowie za 2024 rok zgodnie z zał. nr 3 do protokołu. 
 
Radny Zbigniew Rokicki zapytał, kto napisał taryfikator na dodatki mieszkaniowe? 
 
Starosta Andrzej Wilk omówił wyniki negocjacji Związków Zawodowych Policji 
z Ministerstwem, wskazując, że informacje te są już dostępne w mediach, choć nie zostały 
jeszcze oficjalnie opublikowane na stronach policji. Podkreślił, że mimo braku oficjalnych 
komunikatów, udało się dotrzeć do szczegółowych zapisów, na podstawie których podano 
określone kwoty wynagrodzeń. Zaznaczył, że informacje te wydają się wiarygodne, co budzi 
uzasadnione obawy nie tylko wśród samorządowców, ale także komendantów policji. 
Podkreślił, że problem ten wymaga szybkiej interwencji oraz skoordynowanych działań, 
zarówno na poziomie lokalnym, jak i poprzez Związek Powiatów Polskich. Wskazał, że w tej 
sprawie powiat czuje się niesprawiedliwie potraktowany. Omówił również znaczące różnice 
w wynagrodzeniach policjantów w różnych częściach kraju. Jako przykład podał różnicę 
sięgającą 2000 zł netto pomiędzy policjantem pracującym na terenie Powiatu 
Żyrardowskiego a funkcjonariuszem zatrudnionym w Białobrzegach, gdzie gęstość 
zaludnienia jest znacznie niższa. Podkreślił, że taka sytuacja może prowadzić do poczucia 
nierównego traktowania wśród funkcjonariuszy służb mundurowych. W związku 
z powyższym zaproponował przygotowanie stanowiska Rady w tej sprawie. Zaznaczył, że 
pomimo już podjętych działań na szczeblu wyższym, konieczne jest dalsze zaangażowanie 
w celu wyrównania różnic płacowych oraz wsparcia policjantów, co wpłynęłoby również na 
stabilność zatrudnienia w służbach mundurowych. Zapowiedział, że temat ten zostanie 
poddany dyskusji na kolejnej sesji Rady, a w przypadku uzyskania akceptacji, wystosowane 
zostanie oficjalne stanowisko w tej sprawie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szustakiewicz poinformował, że nie ma pytań, jednak 
chciałby podzielić się kilkoma informacjami. Odnosząc się do kwestii braków kadrowych 
w policji, wyjaśnił, że w procesie rekrutacji do szkół policyjnych obowiązywały dotychczas 
trudne egzaminy, zarówno teoretyczne, jak i sprawnościowe. W związku z tym postanowiono 
uprościć wymagania sprawnościowe, redukując liczbę obowiązkowych zadań do czterech. 
Podkreślił, że choć zadania te nie są tak wymagające, jak wcześniejsze testy, kandydaci 
muszą je zaliczyć, aby dostać się do szkoły policyjnej i uniknąć późniejszego wydalenia 
w trakcie nauki. Następnie odniósł się do nowej ustawy o obronie cywilnej, która została 
uchwalona w związku z zagrożeniem wynikającym z sytuacji międzynarodowej. 
Poinformował, że na realizację tej ustawy budżet państwa corocznie przeznaczy 0,3% PKB, 
a środki te trafią do samorządów. Zaznaczył, że to właśnie samorządy będą decydować 
o przeznaczeniu tych funduszy, które mają być wykorzystywane głównie na budowę 
i modernizację schronów, miejsc ukrycia oraz na doposażenie służb obrony cywilnej, w tym 
Ochotniczych Straży Pożarnych i Państwowej Straży Pożarnej. Kontynuując, zwrócił się do 
Zarządu z apelem o szczególną troskę o strażaków ochotników, podkreślając ich istotną rolę 
w systemie bezpieczeństwa powiatu. Zwrócił uwagę, że na terenie powiatu funkcjonuje 28 
jednostek OSP oraz Państwowa Straż Pożarna. Jako doświadczony strażak, związany z OSP od 
1990 roku, podkreślił, że jednostki ochotnicze mają duże potrzeby, a kluczową kwestią jest 
pozyskiwanie nowych członków, zwłaszcza młodzieży. Zaapelował do Zarządu o opracowanie 
metod wsparcia i aktywizacji młodych ludzi do wstępowania do straży pożarnej. Wskazał, że 
można to osiągnąć poprzez organizowanie współzawodnictwa, konkursów sprawnościowych 
oraz działań edukacyjnych związanych z wiedzą przeciwpożarową. Podkreślił również 
potrzebę zaangażowania powiatu w organizację wydarzeń, na których młodzieżowa 
działalność w OSP byłaby doceniana i promowana. Zaapelował o uwzględnienie tej kwestii na 
posiedzeniach Komisji Bezpieczeństwa lub Zarządu Powiatu. Na zakończenie ponownie 
podkreślił znaczenie wsparcia dla młodych ludzi decydujących się na wstąpienie do straży 
i wyraził nadzieję, że powiat będzie aktywnie angażował się w promocję tej działalności. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński wyraził swoje zaniepokojenie w związku z niedoszacowaniem lub 
pominięciem policjantów w przyznawaniu dodatków mieszkaniowych. Zwrócił uwagę, że 
argumentacja przemawiająca za wsparciem dla funkcjonariuszy w regionie jest silna, 
zwłaszcza w kontekście inwestycji infrastrukturalnych związanych z planowanym Centralnym 
Portem Komunikacyjnym. Podkreślił, że niezależnie od ostatecznych decyzji dotyczących 
realizacji tego projektu, w pasie jego oddziaływania przeznaczano środki na rozwój dróg, 
szpitali i szkół. W jego ocenie, również policja powinna być objęta szczególnym wsparciem 
finansowym. Radny zwrócił również uwagę na fakt, że w niedalekiej przeszłości ministrem 
MSWiA był poseł związany z tym regionem, co dodatkowo czyni sytuację pominięcia 
lokalnych funkcjonariuszy w dotacjach niezrozumiałą. Zauważył, że obecna koalicja rządząca 
w powiecie jest spójna z ugrupowaniami rządzącymi na szczeblu krajowym, co mogłoby 
stanowić okazję do skuteczniejszego zabiegania o odpowiednie środki na wsparcie lokalnej 
policji. W dalszej części wypowiedzi odniósł się do planów utworzenia w Żyrardowie centrum 
integracyjnego dla uchodźców, za które odpowiedzialność będzie ponosić starostwo 
i powiat. Podkreślił, że w związku z tym faktem policja powinna otrzymać dodatkowe 
wsparcie, aby zapewnić bezpieczeństwo i skutecznie reagować na potencjalne wyzwania 
wynikające z napływu migrantów. Przypomniał również, że na ostatniej sesji omawiano już 
zagrożenia związane z nielegalną migracją. Na zakończenie wyraził swoje wątpliwości 
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dotyczące dalszych działań w tej sprawie. Zaznaczył, że brak odpowiedniego wsparcia 
finansowego dla policji może skutkować trudnościami w pozyskiwaniu nowych 
funkcjonariuszy i obsadzaniu wakatów. Podkreślił, że sytuacja ta jest dla niego niezrozumiała 
i nie jest pewien, jakie kroki należałoby podjąć, aby ją poprawić. 
 
Przewodnicząca Rady Beata Rusinowska podkreśliła, że kwestia dysproporcji wynagrodzeń 
policjantów musi zostać nagłośniona i wybrzmieć wyraźnie. Zaznaczyła, że wszyscy radni są 
bardzo zaniepokojeni tą sytuacją i ubolewają nad istniejącymi różnicami. Podkreśliła jednak, 
że problem ten nie powstał za kadencji obecnej koalicji rządzącej, lecz trwa już od ostatnich 
ośmiu lat. Wskazała, że obecnie można podjąć działania we współpracy z innymi powiatami 
oraz samorządami, aby dążyć do wyrównania tych różnic. Jednocześnie zaznaczyła, że 
kwestia ta nie jest w żaden sposób zależna od władz powiatu, lecz wynika z podziału kraju na 
tzw. garnizony policyjne. Wyjaśniła, że garnizon warszawski jest uprzywilejowany, natomiast 
powiat żyrardowski do niego nie należy. Przewodnicząca odniosła się również do 
wcześniejszych wypowiedzi Starosty i zapewniła, że władze powiatu podejmą wszelkie 
możliwe działania w celu interwencji, współpracując z innymi samorządami. Podkreśliła 
jednak, że negocjacje dotyczące wynagrodzeń policjantów prowadzone są przez służby 
mundurowe oraz związki zawodowe na szczeblach niezależnych od władz samorządowych. 
W związku z tym powiat nie ma na nie bezpośredniego wpływu. Mimo to wyraziła gotowość 
do wspierania Komendy Powiatowej Policji, aby w miarę możliwości ograniczać dysproporcje 
płacowe. Zwróciła uwagę na absurdalną sytuację, w której policjant w Żyrardowie może 
zarabiać mniej niż funkcjonariusz pracujący w komisariacie w Międzyborowie, ponieważ 
znajduje się on w innym powiecie i innym garnizonie. Na zakończenie Przewodnicząca 
podkreśliła, że rada nie akceptuje takiego stanu rzeczy, jednocześnie apelując o niewciąganie 
polityki do tej kwestii, gdyż władze powiatu nie mają pełnej kontroli nad tymi decyzjami. 
Zaznaczyła, że nawet poseł z regionu, który pełnił funkcję ministra i wiceministra, nie zdołał 
wpłynąć na rozwiązanie tego problemu. 
 
Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet podsumowała dyskusję, podkreślając, że wszyscy radni są 
zgodni co do istoty problemu i nie ma potrzeby wzajemnego przekonywania się o jego 
wadze. Zaznaczyła, że kwestia bezpieczeństwa została zakłócona, co budzi poważne 
zaniepokojenie. Odniosła się do wcześniejszej wypowiedzi Starosty, podkreślając, że 
kluczowe jest uzyskanie zgody Rady Powiatu na podjęcie wspólnych działań z gminami oraz 
sąsiednimi powiatami. Wyraziła potrzebę oficjalnego zwrócenia się do ministerstwa, a także 
ewentualnego spotkania z przedstawicielami odpowiednich instytucji, aby przedstawić 
argumenty i postulaty samorządu. Podkreśliła, że sama rozmowa na forum rady jest 
niewystarczająca i konieczne jest podjęcie konkretnych kroków, zarówno w formie pisemnej, 
jak i bezpośrednich rozmów z właściwymi władzami. Zakończyła wypowiedź, zaznaczając, że 
wszyscy obecni podzielają zaniepokojenie obecną sytuacją. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz odniósł się do wieloletniego problemu niedoboru kadr policyjnych 
w Żyrardowie, podkreślając, że sytuacja ta trwa nieprzerwanie co najmniej od 2010 roku. 
Przypomniał, że już w tamtym okresie obecny Starosta, pełniący wówczas funkcję 
Prezydenta Miasta, interweniował w tej sprawie u Ministra Spraw Wewnętrznych. 
Wspomniał również o swoich działaniach w Komisji Bezpieczeństwa, gdzie wraz z innymi 
członkami podejmował podobne interwencje. Zwrócił uwagę na fakt, że pomimo 
zmieniających się rządów i władz samorządowych, problem nie został rozwiązany. Podkreślił, 
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że Żyrardów od lat należy do najbardziej zaludnionych miast w Polsce, co powinno wpływać 
na decyzje dotyczące polityki kadrowej policji. Wskazał również na rosnące zagrożenia 
i wzrost liczby mieszkańców, co sprawia, że potrzeba zapewnienia odpowiedniego poziomu 
bezpieczeństwa staje się jeszcze bardziej paląca. Radny zaproponował przeprowadzenie 
analizy przyczyn dotychczasowych niepowodzeń w tej sprawie, sugerując, że jednym 
z czynników może być zbyt mała waga Powiatu Żyrardowskiego w oczach rządzących. 
Zapytał, czy istnieje realna możliwość włączenia powiatu do garnizonu warszawskiego lub 
poprawy warunków służby w ramach garnizonu radomskiego. Podkreślił, że kluczowe jest 
znalezienie skutecznych rozwiązań, ponieważ dalsza bezczynność w tej kwestii może 
prowadzić do pogorszenia sytuacji w kolejnych latach. Zadeklarował chęć wsparcia działań 
zarządu i wyraził obawę, że jeśli problem nie zostanie rozwiązany, mieszkańcy – zwłaszcza 
młodzi ludzie – nie będą czuli się bezpiecznie w powiecie. Na zakończenie życzył powodzenia 
w podejmowanych działaniach. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Żyrardowie za 2024 rok. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) przyjęła sprawozdanie  
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Żyrardowie za 2024 rok, która stanowi 
zał. nr 4 do protokołu. 
 
PUNKT 6.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie określenia zadań i podziału 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z 
zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2025 
roku. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żyrardowie Agnieszka Karwat 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2025 roku zgodnie z zał. nr 
5 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Jacek Czubak 
powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 
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Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2025 roku. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 
„nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal)  podjęła Uchwałę Nr 
X/74/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie określenia zadań i podziału środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2025 roku, 
która stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
 
PUNKT 7. 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 
na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Radca Prawny Renata Karwowska-Renaud przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 7 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Rokicki powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu 
Żyrardowskiego. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 
„nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal)  podjęła Uchwałę Nr 
X/75/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę 
Powiatu Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 8 do protokołu. 
 
PUNKT 8.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 
na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Radca Prawny Renata Karwowska-Renaud przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 9 do 
protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Rokicki powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Jerzy Naziębło 
powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński zwrócił się z prośbą o przypomnienie omawianej sprawy. 
Podkreślił, że nie pamięta, o jaki zjazd chodzi, i chciałby oddać świadomy głos w tej kwestii. 
 
Członek Zarządu Błażej Zawadzki wyjaśnił, że w ubiegłym roku realizowano inwestycję  
w miejscowości Budy Zaklasztorne. Zwrócił uwagę, że projekt został wykonany kilka lat temu, 
a projektant, opracowując projekt drogi, uwzględnił zjazdy na działki, które istniały  
i posiadały stosowne zezwolenia. Dodał, że zjazdy nie zostały uwzględnione dla działek, które 
później zostały podzielone, w tym działki, o którą Pani wnioskuje. Z mapy wynikało, że 
stanowiła ona wspólną nieruchomość z sąsiednią działką ze względu na istniejące 
zabudowania, ogrodzenia i inne elementy. Z tego powodu, na etapie projektu, nie 
uwzględniono zjazdu, który w międzyczasie nie został wybudowany, mimo zatwierdzonego 
pozwolenia na budowę. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu 
Żyrardowskiego. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal)  podjęła Uchwałę Nr 
X/76/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę 
Powiatu Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 10 do protokołu. 
 
PUNKT 9.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skarg. 
 
Radca Prawny Renata Karwowska-Renaud przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skarg zgodnie z zał. nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Rokicki powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
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Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal)  podjęła Uchwałę Nr 
X/77/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skarg, która stanowi zał. nr 
12 do protokołu. 
 
PUNKT 10.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 
 
P.o. Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Iwona Gmiter przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy 
oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach  
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski zgodnie z  zał. nr 13 do 
protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Beata Rusinowska powiedziała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet podkreśliła, że przyznany dodatek jest maksymalnym 
możliwym wsparciem, które mogą zapewnić, i że zarząd zrobił wszystko, co w ich mocy, aby 
był on jak najlepszy dla nauczycieli. Zwróciła uwagę, że celem jest zapewnienie równych 
szans i warunków, przynajmniej w tym zakresie. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy 
oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach  
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal)  podjęła Uchwałę Nr 
X/78/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego  
i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym  
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w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski, która 
stanowi zał. nr 14 do protokołu. 
 
PUNKT 11.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego na rok 2025. 
 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego na rok 2025 wraz z autopoprawką zgodnie z zał. nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szustakiewicz oprosił Pana Starostę o 
uszczegółowienie planowanych zmian w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska, dotyczących zabezpieczenia kwoty 150 000 zł na włączenie Starostwa 
Powiatowego w Żyrardowie do miejskiej sieci kanalizacji sanitarnej. Zaznaczył, że z jego 
wiedzy wynika, iż starostwo było już wcześniej włączone do tej sieci, i zapytał, czy chodzi  
o budynek Stelli. 
 
Starosta Andrzej Wilk wyjaśnił, że Starostwo Powiatowe jest już podłączone do kanalizacji 
sanitarnej, ale korzysta z tzw. starej sieci w ulicy Limanowskiego, która jest częściowo 
nieczynna. Problem polega na tym, że połączenie z kanalizacją odbywa się przez nieszczelne 
szambo przelewowe, które często powoduje awarie, szczególnie w okresach deszczowych. 
Wcześniej nie było możliwe podłączenie, ponieważ Spółdzielnia Novum korzystała z tej samej 
instalacji. Teraz, po jej przyłączeniu do nowej kanalizacji, zwolniło się miejsce, co umożliwia 
przełączenie Starostwa na nową sieć kanalizacyjną. Współpraca z PGK Żyrardów jest w toku, 
a koncepcja techniczna i wycena dla tego projektu są w przygotowaniu. Ostateczna decyzja 
będzie zależała od Urzędu Miasta, zwłaszcza jeśli chodzi o planowaną rewitalizację ulicy 
Limanowskiego. Proces ten jest priorytetowy, ponieważ awarie starej instalacji są częste.  
W drugim etapie planowane jest podłączenie budynku Stelli do nowej kanalizacji, co będzie 
prostsze dzięki już istniejącym przykanalikom w ulicy Nowy Świat. 
 
Radny Jerzy Naziębło zwrócił się do Pana Starosty z prośbą o rozważenie kwestii ścieżek 
rowerowych oraz terenów rekreacyjno-pieszych w lesie, szczególnie w okolicach Radziejowic 
i Puszczy Mariańskiej. Podkreślił, że nie jest do końca jasne, jak mają wyglądać tereny 
rekreacyjne nad rzeką. Radny zasugerował, aby w przypadku pojawienia się koncepcji 
dotyczącej tego tematu, została ona omówiona na Komisji Ochrony Środowiska. 
 
Starosta Andrzej Wilk omówił temat tzw. "single tracków", czyli jednoosobowych ścieżek 
rowerowych w lasach, które byłyby przeznaczone dla rowerzystów. Wskazał na teren  
w pobliżu drogi powiatowej Żyrardów-Radziejowice, który jest używany przez pieszych  
i rowerzystów, a także przez dzieci i bardziej zaawansowanych amatorów kolarstwa. 
Starosta poinformował, że rozmawiano już z Lasami Grójeckimi na temat takiej inwestycji, 
która ma na celu wyznaczenie ścieżki w lesie bez wycinania drzew, ale z zabezpieczeniem 
tych, które mogą stanowić zagrożenie. Podkreślił, że cała koncepcja będzie szeroko 
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konsultowana, w tym z Lasami Grójeckimi, oraz z mieszkańcami i zainteresowanymi 
stronami. Zapewnił, że temat będzie omawiany na komisjach, a sama ścieżka ma stanowić 
atrakcję turystyczną, będąc częścią oferty krajoznawczej powiatu. 
 
Radny Jerzy Naziębło podkreślił, że teren, o którym mowa, jest wyjątkowy, dziki i 
niepowtarzalny, co sprawia, że trzeba podchodzić do niego bardzo ostrożnie. Zwrócił uwagę 
na potrzebę wyważenia elementów rekreacyjnych z zachowaniem naturalnego charakteru 
tego miejsca, w którym żyją zwierzęta, takie jak bobry. Radny wyraził osobisty sentyment do 
tego terenu i zaapelował o delikatne traktowanie go, aby nie zakłócić równowagi natury. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025 wraz  
z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Jacek Czubak, Robert Janiszewski, Stanisław 
Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 
Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „brak głosu” (Krzysztof Dziwisz),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) podjęła Uchwałę Nr 
X/79/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającą Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 
2025 wraz z autopoprawką, która stanowi zał. nr 16 do protokołu. 
 
PUNKT 12.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żyrardowskiego wraz z autopoprawką zgodnie z zał. nr 17 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Żyrardowskiego wraz z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Jacek Czubak, Robert Janiszewski, Stanisław 
Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 
Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „brak głosu” (Krzysztof Dziwisz),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) podjęła Uchwałę Nr 
X/80/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Żyrardowskiego wraz z autopoprawką, która stanowi zał. nr 18 do protokołu. 
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PUNKT 13.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań zgodnie 
z zał. nr 19 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego z przeznaczeniem na 
spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Jacek Czubak, Robert Janiszewski, Stanisław 
Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 
Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „brak głosu” (Krzysztof Dziwisz),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) podjęła Uchwałę Nr 
X/81/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań, która stanowi zał. nr 20 do 
protokołu. 
 
PUNKT 14.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 
 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 
zgodnie z zał. nr 21 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński poruszył kwestię budżetu na rok 2025, który został uchwalony 
pod koniec grudnia. Zauważył, że mimo uwzględnienia dofinansowań na projekty, w tym na 
rewitalizację budynku Stelli, miesiąc po przyjęciu budżetu pojawiła się potrzeba zaciągnięcia 
kredytu w wysokości 11 milionów złotych. Radny wyraził zdziwienie tym faktem, 
zastanawiając się, co spowodowało, że budżet okazał się niedoszacowany lub że wystąpił 
margines błędu, który wymagał zaciągnięcia tak wysokiego kredytu. Podkreślił również, że 
kredyt zaciągnięty na szpital w 2012 roku jest nadal spłacany, co stanowi dodatkowe 
zobowiązanie. 
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Starosta Andrzej Wilk wyjaśnił sytuację związaną z zakupem budynku Stelli i koniecznością 
zaciągnięcia kredytu. Przypomniał, że temat rewitalizacji i rozbudowy urzędu był omawiany 
od dłuższego czasu, a wnioski o dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego zostały złożone. 
Jeden z wniosków, dotyczący rewitalizacji, został zaakceptowany w grudniu, a dwa kolejne są 
po ocenach, jednak podpisanie umowy uzależnione jest od posiadania obiektu. W przypadku 
budynku Stelli, który nie był wcześniej planowany do zakupu, długo trwały negocjacje  
z właścicielem oraz prace związane z podziałem obiektu. Ostatecznie osiągnięto korzystną 
cenę, która została wynegocjowana na poziomie 5600 zł za m², co w kontekście rynkowych 
cen w Żyrardowie, było uznane za dobrą ofertę. Starosta wskazał, że zakup budynku jest 
niezbędny do uzyskania dofinansowania na rewitalizację. Ponadto, zakup budynku pozwoli 
na połączenie różnych instytucji, takich jak PCPR, poradnia psychologiczna czy inne wydziały, 
które obecnie wynajmują pomieszczenia w innych lokalizacjach. Kredyt w wysokości 11 mln 
zł jest niezbędny do sfinansowania tej inwestycji, a zadłużenie po jego zaciągnięciu będzie 
wynosić około 19-20%, co jest uznane za bezpieczny poziom. Planuje się również 
dofinansowanie w wysokości 15 mln zł z Urzędu Marszałkowskiego, które zostanie przyznane 
po podpisaniu aktu notarialnego. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szustakiewicz odniósł się do kwestii zaciągniętego 
kredytu i przypomniał, że kwota 12 milionów złotych, którą wcześniej poręczyli, została  
w końcu przejęta przez Powiat Żyrardowski, po przekształceniu szpitala. Kredyt, który 
początkowo został zaciągnięty przez szpital, teraz stanowi zobowiązanie powiatu, które 
należy spłacać. Zauważył również, że obecny budżet powiatu, wynoszący ponad 200 
milionów złotych, pozwala na łatwiejsze przełknięcie kredytu na kwotę 11 milionów złotych. 
Dodał, że choć dług powiatu zwiększy się, to kredyt jest do zaakceptowania w kontekście 
wielkości budżetu, a sama spłata tego zobowiązania potrwa do 2044 roku. Podkreślił także, 
że jest to dobra okazja, aby dostrzec wspólne odpowiedzialność za decyzje finansowe, nie 
tylko w kontekście Starosty Szustakiewicza, ale także Starosty Wilka, który również przyczynił 
się do zwiększenia zadłużenia powiatu. 
 
Przewodnicząca Rady podkreśliła, że zadłużanie powiatu było podejmowane w bardzo 
dobrych intencjach zarówno przez Pana Starostę Szustakiewicza, jak i Pana Starostę Wilka. 
Zaznaczyła, że wszystko to odbywało się w granicach dopuszczalnych prawnie, w pełni 
dozwolonych, zapewniając tym samym, że decyzje finansowe były podejmowane zgodnie  
z obowiązującymi przepisami i odpowiedzialnością. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński zaznaczył, że nie kwestionuje decyzji o kredycie, który został 
zaciągnięty w przeszłości, ponieważ rozumie okoliczności tamtych czasów i potrzeby. Jednak 
chciałby, aby wszystko było jasne i ostatecznie wyjaśnione, aby sam mógł się przekonać, czy 
podjęte decyzje są w pełni uzasadnione. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego z przeznaczeniem na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Jacek Czubak, Robert Janiszewski, Stanisław 
Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 



15 

 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „brak głosu” (Krzysztof Dziwisz),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) podjęła Uchwałę Nr 
X/82/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu, która stanowi zał. nr 22 
do protokołu. 
 
PUNKT 15.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Operacz przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości zgodnie z  zał. nr 23 do 
protokołu. 
 
Starosta Andrzej Wilk podkreślił trudność całego procesu zakupu nieruchomości, 
zaznaczając, że droga od pomysłu do negocjacji była długa. Wspomniał o problemach 
związanych z podziałem budynku, gdzie grubość ściany i inne szczegóły miały znaczenie, 
ponieważ chodziło o ściany nośne. Podziękował także za współpracę z konserwatorem 
miejskim, Prezydentem Koczewskim oraz Panem Chrzanowskim, którzy wydali odpowiednie 
decyzje podziałowe. Dodał, że proces był skomplikowany, ale dzięki współpracy z geodetą 
oraz wydziałami urzędów udało się go zakończyć. Poprosił o podjęcie uchwały w sprawie 
zakupu nieruchomości, aby kontynuować prace. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński wyraził swoje zaniepokojenie, pytając, czy nie szkoda przestrzeni 
budynku na parkingi, mające powstać w patio. Po wyjaśnieniu, że chodzi o podwórko (patio), 
a nie przestrzeń w budynku, zrozumiał sytuację i podziękował za odpowiedź. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Dyrektor Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Katarzyny Operacz o ponowne przedstawienie autopoprawki i zmian jakie 
wystąpiły w uchwale z uwagi na potrzebę przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem 
autopoprawki. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Operacz szczegółowo omówiła 
autopoprawkę do uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
autopoprawkę do projektu uchwały. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 14 głosami „za” (Jacek Czubak, Robert Janiszewski, Stanisław 
Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 
Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 2 „brak głosu” (Krzysztof Dziwisz, Klaudiusz Stusiński),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) przyjęła autopoprawkę 
do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 14 głosami „za” (Jacek Czubak, Robert Janiszewski, Stanisław 
Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 
Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 2 „brak głosu” (Krzysztof Dziwisz, Klaudiusz Stusiński),  
3 „nieobecni” (Zdzisław Banasiak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal) podjęła Uchwałę Nr 
X/83/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości, która stanowi zał. nr 24 do protokołu. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński był nieobecny na Sali podczas głosowania nad ww. projektem 
uchwały, ale zwrócił się z prośbą o zapis w protokole, że jest „za”. 
 
PUNKT 16.  
Informacja o pracy Zarządu. 
 
Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi zał. nr 25 do protokołu. 
 
PUNKT 17.  
Sprawy różne. 
 
Członek Zarządu Beata Sznajder wyraziła podziękowania Radzie Powiatu Żyrardowskiego 
oraz Radzie Gminy Mszczonów za otwarcie delegatury w Mszczonowie, uznając to za 
historyczną chwilę. Z radością poinformowała, że w ciągu 20 dni zarejestrowano 446 
pojazdów, a ponad 600 osób skorzystało z usług. Zaznaczyła, że obecnie nie ma kolejek ani 
problemów z parkowaniem w Żyrardowie, co daje komfort mieszkańcom. Pochwaliła także 
pracowników delegatury, za ich profesjonalizm i zaangażowanie, dodając, że klienci są 
obsługiwani w rekordowo krótkim czasie. Podkreśliła również, że delegatura będzie dalej 
rozwijana, by przenosić kolejne usługi bliżej mieszkańców. 
 
Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet omówiła kilka kluczowych inicjatyw związanych  
z edukacją oraz rozwojem powiatu. Zwróciła uwagę na zmieniający się charakter powiatu, 
który zyskuje bardziej technologiczny i logistyczny charakter, szczególnie w kontekście 
planowanego powstania CPK. W związku z nadchodzącym naborem do szkół, Pani 
Wicestarosta zapowiedziała organizację dwóch rodzajów targów edukacyjnych, z których 
jeden będzie skierowany do rodziców, a drugi do młodzieży. Targi mają na celu wspieranie 
rodziców w wyborze szkoły dla dzieci oraz dostarczenie im informacji na temat przyszłych 
zawodów i wynagrodzeń. Pani Wicestarosta poinformowała również o ważnych 
wydarzeniach związanych z inwestycjami w szpitalu. Wspomniała o dofinansowaniu na 
program Centrum Wspierania Badań Klinicznych w wysokości prawie 18 mln zł, a także  
o dalszym postępie remontu pediatrii, który ma zostać ukończony do 1 czerwca. Wspomniała 
także o remontach bieżących, które były realizowane z własnych środków szpitala  
i podkreśliła oszczędności wynikające z pracy własnych pracowników. 
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Starosta Andrzej Wilk podziękował wszystkim radnym oraz pracownikom wydziałów, takich 
jak Wydział Nieruchomości, Geodezji i Inwestycji, za ich ciężką pracę i wytrwałość w procesie 
proceduralnym. Podkreślił, że ich zaangażowanie jest nieocenione, a po podjęciu decyzji 
przez radnych, z pewnością zostanie ono docenione. Starosta wspomniał również  
o nadchodzących wyzwaniach oraz zaprosił radnych do zwiedzania obiektu "Stella", który 
obecnie jest w trakcie remontu, zachęcając do obejrzenia tego urokliwego budynku zarówno 
w trakcie, jak i po zakończeniu prac. 
 
Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet poinformowała, że planowany jest koncert z okazji 
zakończenia remontu pediatrii, który ma się odbyć 1 czerwca, o ile termin nie ulegnie 
zmianie z powodu drugiej tury wyborów. Koncert będzie przygotowany przez Fundację 
Polsat i będzie emitowany na kanale głównym stacji na żywo, co pozwoli całej Polsce oglądać 
wydarzenie. Wstępnie planowana jest obecność artystów, którzy cieszą się dużą 
popularnością wśród młodszej publiczności. Pani Wicestarosta zaznaczyła, że nie chce na 
razie ujawniać nazwisk wykonawców, by uniknąć zalewu zapytań o bilety i autografy. Termin 
koncertu to 1 czerwca, chyba że nastąpią zmiany, o których poinformują na bieżąco. 
 
PUNKT 18.  
Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska o godz. 1516 

zamknęła obrady X Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
 

Przewodnicząca 
Rady Powiatu Żyrardowskiego 
 
 

Beata Rusinowska 
 
 
 
 
Protokół sporządziła Wioletta Majewska w oparciu o zapis obrad. 
 


